
1 

Rada Powiatu Bieruńsko-Lędzińskiego 

Sesja Rady Powiatu 

 

Protokół nr 5 

z V sesji w dniu 26 sierpnia 2024 r. 

 

Obrady rozpoczęto 26 sierpnia 2024 r. o godz. 15:00, a zakończono o godz. 16:13 tego samego 

dnia 

 

 

1. Otwarcie sesji 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu p. Anna Kubica otworzyła V sesję Rady Powiatu Bieruńsko-

Lędzińskiego VII kadencji i przywitała: 

- Radnych Powiatu Bieruńsko-Lędzińskiego, 

- Zarząd Powiatu ze Skarbnikiem i Sekretarzem Powiatu, 

- Dyrektor PCPR w Lędzinach p. Magdalenę Sosnę-Gongor 

- Dyrektora Ośrodka Błogosławiona Karolina Caritas Archidiecezji Katowickiej p. Szymona 

Pawlicę 

- dyrektorów jednostek organizacyjnych i pracowników starostwa. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu p. Anna Kubica stwierdziła prawomocność obrad. 

W sesji uczestniczą: 

1. Andrzej Baron 

2. Wiesław Bigos 

3. Agnieszka Demska-Furgał 

4. Zofia Dudek 

5. Bogumiła Freitag 

6. Danuta Klimek 

7. Wiktor Koziorz 

8. Anna Kubica 
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9. Marek Kumor 

10. Helena Magiera-Molendowska 

11. Łukasz Odelga 

12. Marek Piekorz 

13. Aleksandra Pudełko 

14. Bernard Pustelnik 

15. Marek Spyra 

16. Ireneusz Starczynowski 

 

Nieobecna: 

1. Krystyna Wróbel 

 

 

Aby nie naruszyć prawa obywateli do prywatności, a tym samym zachować zgodność z przepisami 

o ochronie danych osobowych, Przewodnicząca Rady poprosiła o ograniczenie wypowiedzi 

zawierających dane osobowe do niezbędnego minimum. 

 

 

2. Zatwierdzenie porządku sesji 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu przypomniała, że porządek dzisiejszych obrad (zał. nr 1) radni 

otrzymali wraz z materiałami na sesję w programie eSesja. Zapytała, czy istnieje zamiar złożenia 

wniosku rozszerzenia, względnie ograniczenia porządku dzisiejszej sesji. 

 

Przewodnicząca Rady p. Anna Kubica zgłosiła wniosek o wprowadzenie zmiany w porządku obrad 

dzisiejszej sesji rady powiatu poprzez dodanie po punkcie 4 – nowego punktu: Podjęcie uchwały 

w sprawie pozostawienia petycji bez rozpatrzenia. Dotychczasowe punkty otrzymują nową 

numerację.  

Przewodnicząca poinformowała, że na sesji Rady Powiatu w dniu 26 czerwca 2024 r. – została 

przekazana radnym informacja dotycząca petycji wniesionej w dniu 3 czerwca 2024 r. oraz 
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stanowiska Komisji Skarg, Wniosków i Petycji z 14 czerwca 2024 r. o pozostawieniu 

przedmiotowej petycji bez rozpatrzenia z uwagi na braki formalne.   

W nawiązaniu do tej informacji Wojewoda Śląski pismem z dnia 22 sierpnia 2024 r., w związku 

ze skargą złożoną przez wnoszącego petycję, poprosił o złożenie wyjaśnień w tej sprawie.  

 

W związku z powyższym proponuje wprowadzenie do porządku obrad dzisiejszej sesji uchwały 

potwierdzającej stanowisko wypracowane przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji.  

 

Głosowano wniosek w sprawie 

Zmiana porządku sesji - dodanie punktu dot. Podjęcie uchwały w sprawie pozostawienia petycji 

bez rozpatrzenia 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne 

ZA (15) 

Andrzej Baron, Wiesław Bigos, Agnieszka Demska-Furgał, Zofia Dudek, Bogumiła Freitag, 

Danuta Klimek, Wiktor Koziorz, Anna Kubica, Marek Kumor, Helena Magiera-Molendowska, 

Łukasz Odelga, Marek Piekorz, Aleksandra Pudełko, Bernard Pustelnik, Ireneusz Starczynowski 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (1) 

Marek Spyra 

NIEOBECNI (1) 

Krystyna Wróbel 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że zmiana porządku obrad została przyjęta jednogłośnie. 
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3. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie. Sprawozdanie 

z efektów pracy organizatora rodzinnej pieczy zastępczej 

 

Dyrektor PCPR p. Magdalena Sosna-Gongor w formie prezentacji multimedialnej (zał. nr 2) 

przedstawiła sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie oraz 

sprawozdanie z efektów pracy organizatora rodzinnej pieczy zastępczej (szczegółowe informacje 

w zał. nr 3). 

 

Członek Zarządu p. Marek Spyra poinformował, że w lipcu w Lędzinach odbywał się obóz 

międzynarodowy, na którym był burmistrz wraz z radnymi z Niemiec. Delegacji tej 

zaprezentowano budynek CUS, a także oprowadzono po kilku miejscach, w Lędzinach. 

Podziękował pani dyrektor za udostępnienie budynku.   

 

Radny p. Wiesław Bigos zapytał, czy adopcji  dzieci, dokonywali rodzice z zagranicy. 

 

Dyrektor PCPR p. Magdalena Sosna-Gongor odpowiedziała, że jeśli chodzi o adopcje, to tym 

zajmuje się ośrodek adopcyjny, ale poinformowała, że nie ma osób z zagranicy. 

 

Wobec braku dalszych zgłoszeń do dyskusji, Przewodnicząca zamknęła ten punkt obrad. 

 

 

4. Ocena działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej – podjęcie uchwały w sprawie oceny 

działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej za rok 2023 

 

Dyrektor Ośrodka Błogosławiona Karolina Caritas Archidiecezji Katowickiej p. Szymon Pawlica 

w formie prezentacji multimedialnej (zał. nr 4) przedstawił sprawozdanie z działalności Warsztatu 

Terapii Zajęciowej za 2023 r. 

 

Członek Zarządu p. Marek Spyra poinformował, że jest po spotkaniu z dyrektorem, dodał, że 

w poprzedniej kadencji wprowadzony był program „Bioróżnorodność środowiska naturalnego - 

życie pszczół w pasiece edukacyjnej” i takie miejsce powstało przy CUS-ie w Lędzinach, przy 
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budynku pomocy środowiskowej na ul. Lędzińskiej 26. Natomiast pojawił się nowy program 

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska, dotyczący przestrzeni zielonej w ramach 

którego podjęto współpracę z Caritasem, chcąc wykorzystać teren należący do powiatu bieruńsko-

lędzińskiego o powierzchni 4 hektarów, który wpisuje się w ten program. Termin składania 

wniosków w tym programie upływa z końcem września, i jest możliwe uzyskanie dotacji do 300 

tyś. zł, w zależności od tego, o co będą wnioskować. Radny podziękował dyrektorowi za 

współprace. 

 

Przewodnicząca przypomniała, że podsumowaniem przedstawionego sprawozdania jest podjęcie 

przez Radę stosownej uchwały. 

 

Wobec braku dalszych zgłoszeń do dyskusji, Wiceprzewodniczący Rady p. Marek Kumor odczytał 

preambułę uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała uchwałę pod głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie 

Podjęcie uchwały w sprawie oceny działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej za rok 2023. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne 

ZA (16) 

Andrzej Baron, Wiesław Bigos, Agnieszka Demska-Furgał, Zofia Dudek, Bogumiła Freitag, 

Danuta Klimek, Wiktor Koziorz, Anna Kubica, Marek Kumor, Helena Magiera-Molendowska, 

Łukasz Odelga, Marek Piekorz, Aleksandra Pudełko, Bernard Pustelnik, Marek Spyra, Ireneusz 

Starczynowski 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 
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NIEOBECNI (1) 

Krystyna Wróbel 

 

Uchwała w sprawie oceny działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej za rok 2023 r. została podjęta 

jednogłośnie (uchwała nr V/22/23 – zał. nr 5). 

 

 

5. Podjęcie uchwały w sprawie pozostawienia petycji bez rozpatrzenia 

 

Przewodnicząca Rady p. Anna Kubica poinformowała, że w dniu 3 czerwca 2024 r. do Rady 

Powiatu Bieruńsko-Lędzińskiego wpłynęła drogą mailową petycja w sprawie „wprowadzenia 

audiowizualnej rejestracji przebiegu obrad komisji rady powiatu oraz udostępniania zapisu na 

stronie Biuletynu Informacji Publicznej, a także w inny sposób zwyczajowo przyjęty, nie później niż 

na 7 dni od dnia posiedzenia komisji”.  

 

Zgodnie z art. 4 ust. 2 pkt 2 ustawy o petycjach, petycja powinna zawierać między innymi: 

wskazanie miejsca zamieszkania albo siedziby podmiotu wnoszącego petycję oraz adresu do 

korespondencji; jeżeli podmiotem wnoszącym petycję jest grupa podmiotów, w petycji należy 

wskazać miejsce zamieszkania lub siedzibę każdego z tych podmiotów. 

 

W wyniku przeprowadzonej analizy Komisja Skarg, Wniosków i Petycji, na swoim posiedzeniu 

w dniu 14 czerwca 2024 r. stwierdziła, że w otrzymanej petycji nie zostało wskazane miejsce 

zamieszkania albo siedziba podmiotu wnoszącego, co jest przeszkodą do rozpatrzenia petycji 

w myśl art. 7 ust. 1 ustawy o petycjach. Petycję, która nie zawiera ww. danych pozostawia się bez 

rozpatrzenia.  

 

Informacja o pozostawieniu przedmiotowej petycji bez rozpatrzenia - z uwagi na braki formalne 

niemożliwe do uzupełnienia - została przedstawiona Państwu Radnym podczas sesji Rady Powiatu 

w dniu 26 czerwca 2024 r.   

 

Mając na uwadze, że złożona petycja nie spełnia wymogów, o których mowa w art. 4 ust. 2 pkt 2 

ustawy o petycjach, proszę o podjęcie uchwały w sprawie pozostawienia petycji bez rozpatrzenia.  

 

 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, Wiceprzewodniczący p. Marek Kumor odczyt preambułę 

uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała uchwałę pod głosowanie. 
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Głosowano w sprawie 

Podjęcie uchwały w sprawie pozostawienia petycji bez rozpatrzenia. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne 

ZA (15) 

Andrzej Baron, Wiesław Bigos, Agnieszka Demska-Furgał, Zofia Dudek, Bogumiła Freitag, 

Danuta Klimek, Wiktor Koziorz, Anna Kubica, Marek Kumor, Helena Magiera-Molendowska, 

Łukasz Odelga, Marek Piekorz, Aleksandra Pudełko, Marek Spyra, Ireneusz Starczynowski 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Bernard Pustelnik 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Krystyna Wróbel 

 

Uchwała w sprawie pozostawienia petycji bez rozpatrzenia została podjęta większością głosów 

(uchwała nr V/23/24 – zał. nr 6). 

 

 

6. Sprawozdanie Zarządu Powiatu z wykonania uchwał Rady Powiatu oraz informacja 

o działalności Zarządu w okresie między sesjami 

 

Starosta p. Łukasz Odelga złożył sprawozdanie: 

− z realizacji uchwał Rady Powiatu (zał. nr 7), 

− z prac Zarządu Powiatu w okresie między sesjami (zał. nr 8), 

− ze stanu bezrobocia na terenie powiatu bieruńsko-lędzińskiego. 
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Radny p. Bernard Pustelnik zapytał – odnośnie posiedzenia Zarządu, na którym była 

przygotowana odpowiedź do PGK Partner 25.06.2024 r. - jest tam tylko lakonicznie zapisane, że 

zajęto stanowisko dot. toczącego się sporu, radny chciałby znać jakie to jest stanowisko Zarządu. 

Druga kwestia, w punkcie 3 jest zapis „Zarząd Powiatu wyraził zgodę na założenie urządzenia 

kompensacji energii biernej, potencjalnej w budynku CUS w Lędzinach” - uważa, że jest to drobne 

przejęzyczenie, bo mamy energię bierną, pozorną ewentualnie, bo energia potencjalna to raczej 

fizyka. Natomiast wie, że TAURON zaczyna interesować się mocą bierną, nie wie, czy jest jakiś 

fachowiec od energii biernej zatrudniony, czy to przez firmę realizujemy, bo dosyć duże opłaty 

niektóre firmy oraz niektórzy mieszkańcy płacą za oddawanie energii albo brak kompensacji 

energii biernej, pozornej nie indukcyjnej, ale pozornej. Stąd też chciałby, aby pan Starosta 

rozróżniał jak coś wpisujemy w umowę, bo co innego kompensacja energii biernej, a co innego 

kompensacja mocy biernej, i tu prosiłby o dopytanie fachowca, co mamy kompensować i w jakim 

zakresie, bo tutaj mogą się pojawić dwie różne opłaty. 

 

Starosta p. Łukasz Odelga odpowiedział, że jest po spotkaniu z prezesem PGK Partner, 

dyskutowali na ten temat, z radcami prawnymi zastanawiają się, jaki będzie ciąg dalszy tej sprawy. 

Jeżeli chodzi o szczegóły, to radnemu przekaże, co dalej z tą sprawą będzie się działo. Co do samej 

kompensacji energii mocy biernej, to generalnie od CUS zaczęli i chodzi o przekroczenia, za które 

musimy płacić. W stosunku do samej inwestycji przekroczenia są w skali rocznej dosyć duże, 

pozwala to już na wejściu, przystępując do realizacji tej kompensacji założyć, że przyniesie 

wymierne korzyści. Starosta ma nadzieję, że zostanie zrobiona analiza we wszystkich placówkach  

powiatowych, która wskaże gdzie te przekroczenia są największe i będą chcieli wdrażać tego typu 

inwestycje. Dodał, że takiej analizy dokonano w jednym z PZS, kolejną chcieliby przeprowadzić 

w pozostałych szkołach, są w trakcie wyceny tego zamierzenia i ma nadzieje, że dojdzie to do 

skutku jeszcze w tym roku. 

 

Wobec braku dalszych zgłoszeń, Przewodnicząca Rady poddała sprawozdanie pod głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie 

Sprawozdanie Zarządu Powiatu z wykonania uchwał Rady Powiatu oraz informacja o działalności 

Zarządu w okresie między sesjami. 
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Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne 

ZA (16) 

Andrzej Baron, Wiesław Bigos, Agnieszka Demska-Furgał, Zofia Dudek, Bogumiła Freitag, 

Danuta Klimek, Wiktor Koziorz, Anna Kubica, Marek Kumor, Helena Magiera-Molendowska, 

Łukasz Odelga, Marek Piekorz, Aleksandra Pudełko, Bernard Pustelnik, Marek Spyra, Ireneusz 

Starczynowski 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Krystyna Wróbel 

 

Sprawozdanie Zarządu Powiatu z wykonania uchwał Rady Powiatu oraz informacja o działalności 

Zarządu w okresie między sesjami zostały przyjęte jednogłośnie. 

 

 

7. Przyjęcie protokołu z III sesji Rady Powiatu 

 

Przewodnicząca Rady p. Anna Kubica poinformowała, że nie zgłoszono poprawek do projektu 

protokołu z III sesji w dniu 26.06.2024 r., w związku z tym zarządziła głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie 

Przyjęcie protokołu z III sesji Rady Powiatu. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne 

ZA (16) 

Andrzej Baron, Wiesław Bigos, Agnieszka Demska-Furgał, Zofia Dudek, Bogumiła Freitag, 

Danuta Klimek, Wiktor Koziorz, Anna Kubica, Marek Kumor, Helena Magiera-Molendowska, 

Łukasz Odelga, Marek Piekorz, Aleksandra Pudełko, Bernard Pustelnik, Marek Spyra, Ireneusz 

Starczynowski 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Krystyna Wróbel 

 

Protokół z III sesji Rady Powiatu w dniu 26.06.2024 r. został przyjęty jednogłośnie, bez uwag. 

 

 

8. Informacje i oświadczenia radnych 

 

Przewodnicząca Rady p. Anna Kubica poinformowała, że: 

- wpłynęło sprawozdanie Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie Nadzór Wodny 

w Bieruniu z działań podejmowanych na terenie Nadzoru Wodnego w Bieruniu za rok 2023 r. – 

sprawozdanie do wglądu w Biurze Rady; 

- wpłynęło pismo Zakonu Rycerskiego Świątyni Jerozolimskiej – Templariusze w Katowicach 

z prośbą o wsparcie działalności Zakonu w ramach prowadzonych działań filantropijnych, 

symboliczną kwotą 500 zł. Kwota ta gwarantuje nadanie odznaczenia o charakterze 

dobroczynnym, z którego dochód przeznaczony jest na pomoc ofiarom konfliktów na Bliskim 

Wschodzie – pismo do wglądu w Biurze Rady. 

 

Wobec braku zgłoszeń w dyskusji, Przewodnicząca Rady p. Anna Kubica zamknęła ten punkt 

obrad. 
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9. Zamknięcie sesji Rady Powiatu 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady Powiatu p. Anna Kubica 

zamknęła sesję Rady Powiatu. 

 

 

Nagranie z obrad Rady: 

https://transmisja.esesja.pl/bierunskoledzinskipowiat 

 

 

 

 

Przygotowały:  

Renata Gryczuk 

Grażyna Sojka 

 

zał. 8 

 


